
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 30. marts 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 19
Forslag til folketingsbeslutning om skærpede beføjelser for politiet til at lukke
hashklubber.
Af Peter Skaarup (DF) m.fl.

Spørgsmål 4
I ministerens besvarelse af spørgsmål 1 til B 19 fremgår det at: "Spørgsmålet
om, hvorvidt en ændring af lov om forbud mod besøgende i bestemte lokaler,
hvorefter politiet får skærpede beføjelser til at lukke hashklubber, vil være i
overensstemmelse med grundloven og Danmarks menneskeretlige forpligtel-
ser, vil bero på en nærmere vurdering af ordningens konkrete udformning”.
Desuden skriver ministeren i svaret at ”Efter Justitsministeriets opfattelse kan
der rejses væsentlig tvivl om, hvorvidt en sådan ordning vil være i overens-
stemmelse med Den Europæiske Menneskerettighedskonvention. Ordningen
vil desuden rejse spørgsmål i forhold til grundlovens § 79”.
Vil ministeren på baggrund af sit svar lade et udkast til en sådan konkret ord-
ning udforme, som er udformet på en sådan måde, at ordningen ikke efter Ju-
stitsministeriets opfattelse rejser væsentlig tvivl i forhold til Danmarks menne-
skeretlige forpligtelser og ej heller rejser spørgsmål i forhold til grundloven?
Ordningen kunne tage udgangspunkt i at en persons faste bopæl ikke skal
være omfattet af et besøgsforbud i Hashklublovens forstand, uanset at den el-
ler de personer der bor der tages i at besidde hash på bopælen, jf. det eksem-
pel som ministeren i sit svar på spørgsmål 1 giver vedrørende sin forståelse
af den ordning, der ønskes med B 19. Såfremt Justitsministeriet ikke skulle
mene sig i stand til at udforme et sådant udkast til en konkret ordning, vil mini-
steren da i stedet fremsende en udførlig begrundelse for, hvorfor Justitsmini-
steriet er af den opfattelse at der kan rejses væsentlig tvivl om, hvorvidt en så-
dan ordning vil være i overensstemmelse med Den Europæiske Menneskeret-
tighedskonvention og at den desuden vil rejse spørgsmål i forhold til grundlo-
vens § 79?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Alex Ah-
rendtsen (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Alex.Ahrendtsen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Anne Baastrup
formand
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